
FENNTARTHATÓBB BUDAKESZI A 
PROHÁSZKÁS DIÁKOK 
SZEMSZÖGÉBŐL



BUDAKESZI

• Egy kisváros Budapest agglomerációjában, a Zsámbéki -medencében.

• Folyamatosan nő a lakosság száma - főleg a több gyereket vállaló családok költöznek ide és a környező 
településekre (Telki, Budajenő, Páty, Zsámbék, Perbál, Biatorbágy, Budaörs, Törökbálint).

• Szép kirándulóhelyek, nyugodt környezet és Budapest közelsége erős vonzóerő az újonnan kiköltözőknek.

• Iskolánk, a nyolcévfolyamos Prohászka Ottokár Katolikus Gimnázium itt helyezkedik el és közel 550 diák tanul 
benne.



KÖZLEKEDÉSI PROBLÉMÁK

• Nagy az átmenő forgalom, mivel a környéken élők nagyrésze Budapestre jár dolgozni, többnyire autóval.

• Reggel és délután óriási dugók alakulnak ki, még a kis mellékutcákon is.

• A probléma intézményünk tanárait és tanulóit is érinti, ezért vált 

különös szívügyünké.



A  F E L M É R É S

• Célunk: felhívni a figyelmet arra, hogy mennyire fontos lenne egy Zsámbéki -medencére kiterjedő bicikli 
úthálózat kiépítése, ezáltal egészségesebb, fenntarthatóbb környezetet biztosítani az itt lakók részére. 

• Készítettünk egy 9 kérdésből álló kérdőívet. A kérdésekre 287-en válaszoltak tanárok és diákok egyaránt, 
minden évfolyamból hasonló arányban.

• A következő kérdéseket tettük fel:

1. Melyik évfolyamba jársz?

2. Honnan jársz iskolába?

3. A lakóhelyed milyen messze van az iskolától?

4. Mivel jársz iskolába?

5. Általában mennyi idő alatt érsz be reggel az iskolába?

6. Ha autóval jársz iskolába, de van lehetőséged hogy busszal, biciklivel, rollerrel vagy gyalog járj akkor miért nem 
jársz azzal?

7. Ha a lakóhelyedtől lenne biztonságos bicikli út akkor járnál -e biciklivel vagy rollerrel?

8. Ha az előző kérdésre nemmel válaszoltál akkor miért?

9. Ha biciklivel járnál akkor mennyi idő alatt érnél be reggel az iskolába?



E R E D M É N Y E K  K I É R T É K E L É S E
• A kitöltők 53%-a Budakeszin, a többiek a Zsámbéki-medence különböző településein laknak

• A legtöbben 5 km-en belülről, de 1,7% 26 km-nél is távolabbról jár be

• A döntő többség gyalog, busszal és autóval jön

• A biciklizők és rollerezők száma igen kevés

• Miért jársz autóval? (íme néhány érdekes válasz)

o„Nagyon nehéz az iskolatáska. Anyukám szerint egészségtelen a gerincferdülésemnek, ha sokat cipelem.”

o„A busz nagyon korán jön, a bicikli út meg nincsen végig biztonságosan megcsinálva. ”

o„Mert Anyukám elvisz.”

o„Mert erdőn át menni biciklivel vagy rollerrel öngyilkosság.”

o„Mert a szüleim nem tartják biztonságosnak.”



Ha a lakóhelyedtől lenne biztonságos bicikli út akkor járnál-e biciklivel vagy rollerrel?

• legtöbben igennel szavaztak, vagyis szívesen járnának biciklivel 

• A nemmel válaszolók így indokolták döntésüket:

o„Mert nagyon messze van.”

o„Hegyen lakom és nehezebb lenne felmenni suli után mint gyalog.”

o„Napi 40 km egy biciklivel nem egy leányálom, fél 6-kor kelnék.”

o„11 km 10 évesen még sok lenne reggel 7-kor. De pár év múlva szívesen kipróbálnám.”



• Bár felmérésünkből kiderül, hogy nem mindenkinek lenne gyorsabb biciklivel iskolába járni, ennek ellenére nagyon 
szeretnénk, ha környékünkön kiépülne a bicikli úthálózat,

MERT:

- rövid távon gyorsabb

- napi testmozgást biztosít

- biztonságosabb

- környezettudatosabb megoldás 

- stresszoldó és feszültséglevezető hatású 

- olcsóbb közlekedésieszköz

- csökkentené a dugókat

Javaslatunk: egy Zsámbéki-medencére kiterjedő biztonságos bicikliút. 



készítette: iskolánk ökocsoportja

Budakeszi Vadaspark
Havas Boldogasszony katolikus templom

Erzsébet-kilátó Budakeszi erdő
Himnusz-szobor

Mamutfenyők

Nagyon köszönjük előre is , hogy számításba veszik javaslatunkat! Reméljük Önök is támogatják Budakeszi jobbá tételét!
Indítványozásunkat átadtuk Budakeszi Önkormányzatának.

(Képek forrása: mozgasvilag.hu , szallas.hu , varoshaza.budakeszi.hu) 




